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مریم کاظمی مطرح کرد
 برگزاری فستیوال آموزشی 

تئاتر کودک و نوجوان
مریــم کاظــمی از بــرنامــه ریزی 
برای برگزاری یک فستیوال آموزشی 
تئاتر کودکان ونوجوانــان در تابستان 
ســال جــاری خبر داد. ایــن مدرس، 
نویسنده و کارگردان تئاتر که سال های 
متمادی در زمینه آموزش و تئاتر گروه 
سنی کودک ونوجوان نیز فعالیت های 
تاثیرگذاری داشته، درباره فعالیت ها و برنامه ریزی های خود 
برای سال ۱۴۰۰، گفت: از زمستان ۹۹ و اعلام بازگشایی 
آموزشگاه ها، کلاس های تئاتر ویژه رده سنی کودک ونوجوان 
را به صورت حضوری و با تعداد محدود حاضران در هر جلسه، 
برگزار کردیم و توانستیم تا اندازه ای کار نیمه تمام سال 
۹8 را جلو ببریم. در حال حاضر روی 8 نمایشنامه به طور 
همزمان در کلاس های رده بندی شده کار می کنیم. وی 
ادامه داد: نمایشنامه ها را براساس داستان های محبوب 
کودکان ونوجوانان از ادبیات ایران و جهان نوشته و تنظیم 
کرده ام. کاظمی با اشاره به اینکه در حال حاضر روی این 
نمایشنامه ها کار می کنیم، یادآور شد: در نظر داریم برنامه 
تابستان ۹۹ را در تابستان ۱۴۰۰ عملی کرده و نمایش ها را در 
قالب یک فستیوال متمرکز اجرا کنیم؛ فستیوال آموزشی تئاتر 
کودکان ونوجوانان. این کارگردان تئاتر توضیح داد: بازیگران 
این نمایش ها خود هنرجویان هستند و در همه نمایش ها 
بازیگران بزرگسال به آنها کمک خواهند کرد. در مورد صحنه 
و لباس و موسیقی و گریم نمایش ها هم جلساتی داشته ایم. 
وی درباره زمان و مکان مدنظـر برای برگزاری فستیوال 
اظهارکرد: اگر همه چیز خوب پیش برود از نیمه دوم تیر تا 
قبل از ایام سوگواری ماه محرم فستیوال را برگزار خواهیم 
کرد. در مورد محل اجرا هم با چند مجموعه تئاتری دولتی و 
خصوصی صحبت کرده ایم ولی هنوز هیچکدام قطعی نیست. 
کاظمی تاکید کرد: با توجه به شرایط قرمز شهر تهران، موقتا 
تمرین ها را کنار گذاشته ایم و امیدوارم در یک مکان روباز یا 
اطراف باز، بتوانم تمرین ها را از نیمه اردیبهشت ازسربگیرم و به 
زمان بندی کاری مان برسیم. این هنرمند باسابقه تئاتر درباره 
دیگر برنامه های خود برای تولید و اجرای اثری نمایشی، یادآور 
شد: پیش از این قصد داشتم نمایش »علاءالدین« را نوروز 
۱۴۰۰ در تالارهنر اجرا کنم که به دلیل ثابت نشدن وضعیت 
ایمنی اجتماعی ناشی از پاندمی کرونا این امر میسر نشد ولی 
برای اجرای این نمایش در مهر و آبان ۱۴۰۰ تصمیمم قطعی 

گرفته ام و امیدوارم شرایطش پیش بیاید.

بازیگر سریال »ستایش« گفت: به تازگی 
شنیده ام که اکثریت آثار تولیدشان در پی شیوع 
موج چهارم بیماری کرونا متوقف شده است، 
بدون شک این اقدامی در جهت تامین سلامتی 
و حفظ جان هنرمندان است اما آیا برای بیکاری 
آنها هم فکری شده است؟. عنایت بخشی افزود: 
همچون گذشته گاها مشکلات دردپا برایم 
ناراحت کننده است، اما دیگر به نوعی با این درد 
خو گرفته ام و می دانم که باید با آن زندگی و مدارا 
کنم، البته همچنان درمان و گاها فیزیوتراپی را 
ادامه می دهم. وی ادامه داد: طی یکسال گذشته 
تماما در خانه ماندم، با اینکه پیشنهاد بازی در یک 
سریال را داشتم اما به دلیل اینکه فیلمبرداری در 
شهرستان بود، بنا به وضعیت فعلی بیماری کرونا 
آن را نپذیرفتم، ترجیح دادم صبر کنم تا کرونا 
فروکش کند زیرا در سن من خطر ابتلا بیشتر 
است. این بازیگر پیشکسوت سینما و تلویزیون 

اضافه کرد: شرایط بیماری کرونا در سال گذشته 
و امسال به نحوی پیش رفته که ناچارا خانه نشین 
شده ام وگرنه هیچ بازیگری نیست که دوست 
نداشته باشد جلوی دوربین برود، من هم دلتنگ 
بازیگری هستم، هرچند کار خودم را در بازیگری 
انجام داده ام اما این عطشی است که هیچگاه 
سیراب نمی شود. وی در همین راستا تصریح 
کرد: آخرین بار صرفا برای حضور در یک برنامه 
نوروزی به عنوان »دست دردست« توسط حسین 
رفیعی دعوت شدم و بعداز مدت ها در تلویزیون 
حاضر شدم و به غیر از آن هیچ پیشنهاد سینما 
و یا تلویزیونی را قبول نکردم. بازیگر سریال 
»ستایش« با اشاره تاثیر کرونا بر سینما و تولیدات 
آن اظهارکرد: به تازگی شنیده ام که اکثریت آثار 
تولیدشان در پی شیوع موج چهارم بیماری کرونا 
متوقف شده است، بدون شک این اقدامی در جهت 
تامین سلامتی و حفظ جان هنرمندان است اما آیا 

برای بیکاری آنها هم فکری شده است؟. وی اضافه 
کرد: درست که تعطیلی اولین و شاید تنها راه 
فعلی برای مقابله با کرونا باشد اما به واقع تا چه حد 
می توان در مدار تعطیلی پیش رفت؟. هنرمندانی 
که تنها راه معیشت شان بازیگری و یا حضور در 
پشت صحنه آثار است چطور خرج خانواده خود 
را در خواهند آورد. متاسفانه در این موضوع هیچ 
حمایتی از هنرمندان بیکار صورت نگرفته است. 
»بخشی« با اشاره به سوءمدیریت فرهنگی در 
سال گذشته خاطرنشان کرد: متاسفانه سال 
گذشته به جز چند مورد کمک جزئی و مقطعی 
فکری به حال هنرمندان سینما و مخصوصا تئاتر 
نشد، تئاتری ها بیشترین ضربه را از کرونا خوردند 
و ممکن است سال ها پس از این اتفاق نتوانند 
کمر راست کنند. با وضع موجود تئاتر اگر هم 
روزی بازگشایی شود قطعا تا سال ها باید ضرر این 

دوران کرونایی را جبران نماید. 

افشین سلیمان پور بازیگر و مدرس تئاتر 
براثر ایست قلبی درگذشت. نوشین تبریزی 
کارگردان شناخته شده تئاتر کشور و همسر 
زنده نام افشین سلیمان پور با وجود شرایط 
روحی نامطلوب با تایید خبر درگذشت این 
هنرمند گفت: همسرم براثر ایست قلبی 
دارفانی را وداع گفت. افشین سلیمان پور 

در دهه ۷۰ فعالیت تئاتر خود را از کانون 
پرورش فکری کودکان ونوجوانان آغاز 
تجربیات  شناخته شده ترین  از  کرد. 
سلیمان پور در عرصه بازیگری تئاتر و 
سینما می توان به ایفای نقش وی در 
نمایش های طعم آلوی جنگلی، گنجفه 
و شهر تنهایی من و فیلم سینمایی 
چندمتر مکعب عشق اشاره کرد. دو 
تجربه آخر زنده نام سلیمان پور بازی در 
نمایش های تالاب هشیلان و خانه پدری 
به کارگردانی نوشین تبریزی )همسر 
این هنرمند( بود. که هر دوی این آثار در 
جشنواره های سی وهفتم و سی وهشتم 
تئاترفجر به صحنه رفته و تجربه اجرای 

عمومی را پشت سر گذاشتند.

غلامرضــا طریقی از شاعران شناخته شده 
و شاگــردان استــاد محمدعلی بهمنی از 
موفق بودن عمل جراحی و انتقال او از آی سی یو 
به بخش عمومی خبر داد. بعداز عارضه قلبی 
که اواخــر پــاییز سال ۱۳۹۹ گریبان گیر 
محمدعلی بهمنی شده بود و او را وادار به 
عمل آنژیو کرد، درنهایت با وخامت بیشتر 
اوضاع جسمانی،  پزشکان دستور به عمل 
قلب باز وی دادند. غلامرضا طریقی درباره 
عمل جراحی با اشاره به آنکه بهمنی طی 
دو، سه ماه گذشته به دلیل مشکلات جسمی 
که سرمنشأ آنها مشخص نبود تحت درمان 
بودند، گفت: البته پیش از این یک بار عمل 
آنژیو را انجام داده بودند اما دلیل بروز مشکلات 
اخیر در حوزه تنگی نفس و تحلیل رفتن قوای 
جسمانی آقای بهمنی که طی چند وقت اخیر 
گریبانگیر وی شده بود توسط پزشکان نامعلوم 
بود. وی افزود: پزشکان معتقد بودند این 
مشکلات نباید از عارضه قلبی باشد و بیشتر 

باید مربوط به مشکلات تنفسی باشد تا اینکه 
چندوقت پیش بعداز مشورت با چند پزشک 
متخصص، یکی از پزشکان حاذق تشخیص 
مشکل دریچه قلب را برای آقای بهمنی داد. 
اما با توجه به دلایل مختلف چون نزدیکی به 
ایام عید، شرایط شیوع کرونا و سن استاد 
تصمیم گرفته شد لازم است جراحی بادقت 
بالایی گیرد. بنابراین قرار شد جراحی بعداز 
تعطیلات عید در فرصت مغتنمی صورت 
بگیرد. اما با بدترشدن حال آقای بهمنی،  
ضعف جسمانی و تعدد مبحث تنگی نفس 
که کاملا او را خانه نشین کره بود و حملات 
مداوم قلبی، عملا باعث شد تا شرایط عادی 
زندگی از او سلب شود و به همین دلیل در 
گفت وگو و مشورت با جراح، ۱۰ روز پیش 
ایشان در بیمارستان بستری شد. در نهایت 
۲۳ فرورردین عمل قلب باز و ترمیم دریچه 
قلب قرار گرفت و روز ۲۴ فروردین  با بهبود 
نسبی شرایط بعداز عمل و برای ریکاوری در 
بخش آی سی یو بیمارستان بستری شدند. 
خوشبختانه روز ۲۷ فروردین )مصادف با 
روز تولد استاد بهمنی( از بخش آی سی یو به 
بخش عمومی منتقل شدند و برای اولین بار 
چند قدم راه رفتند. وی یادآور شد: طبق 
گفته پزشک ایشان بهتر است چند روزی را 
در بیمارستان باشند هرچند تاکید پزشکان 
آن است که حضورشان در بیمارستان کم 
شود و به سبب شیوع کرونا دوره نقاهت را 

در منزل بگذارانند.

درگذشت بازیگر تئاتر براثر ایست قلبی

بهبودی حال »محمدعلی بهمنی«

شعرهای»ضیاءموحد«
دریککتاب

نویدمحمدزاده
درسریال»آکتور«

ضیــاء موحد از انتشار مجموعه 
شعــرهای نو خود که آغاز سرایش 
آنها به دهه ۴۰ برمی گردد، در یک 
کتاب خبر داد. این شاعر و پژوهشگر 
ادبی گفت: شش دفتر شعر داشتم و 
شعرهای دیگری هم متفرق بودند که 
البته نتوانستم همه آنها را جمع آوری 
کنم اما تا جای ممکن این کار را انجام 
دادم. او با بیان این که این مجموعه 
توسط انتشارات نیلوفر منتشر خواهد 
شد، افزود: شعرهای این مجموعه به 
ترتیب تاریخ مرتب شده اند تا سیر 
تحول کارم برای کسی که می خواهد 
تحقیقی انجام دهد، نشان داده شود. 
به گفته ضیاء موحد آغاز سرایش 
شعرهای این مجموعه به حدود سال 
۱۳۴۶، زمانی که او سرودن شعرنو 
را آغاز کرده، برمی گردد. این شاعر 
می گوید که تا پیش از این زمان 
)حدود سال ۱۳۴۶( شعرکلاسیک 
می سروده که آنها را از این مجموعه 

کنار گذاشته است.

 سریال برای تابستان آماده پخش است 
 بازیگران جدید 

»روزگار جوانی3«
سریــال »روزگــارجــوانی۳« ۳۰ درصــد از 
تصویربرداری را پشت سر گذاشته و گروه در منطقه 
نیاوران با بازیگران جدید و شرایط سخت کرونایی، 
جلوی دوربین  هستند. روزگارجوانی از ۲۶ بهمن  ماه 
جلوی دوربین رفته است، کنار دانشجویان جدید، 
بازیگران مهمان چهره ای دارد که علاوه بر رسول 
نجفیان مابقی آرام آرام معرفی می شوند، گروه در تهران 
به فیلمبرداری ادامه می دهند تا بتوانند خودشان را به 
تابستان شبکه پنج سیما برسانند. تولید مجموعه 
پرطرفدار تلویزیونی روزگارجوانی در ۳۰ قسمت 
به کارگردانی اصغر توسلی و تهیه کنندگی سپهر 
محمدی  در شبکه پنج سیما شروع شد. در این 
مجموعه تلویزیونی بیوک میرزایی، رسول نجفیان، 
آریا توسلی، سعید زارعی، سینا کرمی، امیرمسعود 
واعظ و عیسی حسینی ایفای نقش می کنند. سپهر 
محمدی تهیه کننده سری جدید روزگارجوانی در 
خصوص شکل و شمایلِ این مجموعه تلویزیونی  
گفت:  همان شکل و شمایل اپیزودی در این نسخه 
هم رعایت می شود، شخصیت های اصلی داستان 
همچون فصل نخست، حول محورِ این پنج دانشجو، 
در هر اپیزود و قسمت وارد ماجراهای نسخه جدید 
روزگارجوانی می شوند. وی درباره محور داستان فصل 
جدید این سریال تلویزیونی، افزود: قصه های جدید 
روزگارجوانی همچون گذشته مشکلات این پنج 
دانشجوی اصلی را نشان خواهد داد و به تناسب قصه 
و داستان، بازیگران جدید با اتفاقات جدیدی، وارد 
سریال می شوند. تهیه کننده فصل دوم روزگارجوانی با 
تاکید بر سختی شرایط تصویربرداری در دوران کرونا، 
خاطرنشان کرد: دوران کرونا همه چیز را تحت تاثیر 
قرار داده و روند فیلمبرداری سریال هم به سختی 
پیش می رود. در نیاوران فیلمبرداری با اضافه شدن 
بازیگران جدیدی همچون زهرا داودنژاد، لاله صبوری 
و سیاوش چراغی پور، ادامه دارد. وی درباره زمان 
پخش سریال روزگارجوانی گفت: ۳۰ درصد از 
فیلمبرداری سریال گذشته و به نظر می رسد تا پایان 
تیرماه فیلمبرداری مان ادامه خواهد داشت. به تازگی 
با اضافه شدن محسن توکلی تدوین گر، مراحل فنی را 
توأمان با تصویربرداری پیش می بریم و احتمالا از پایان 
تیرماه آمادگی داریم که سریال پخش شود. محمدی 
در خصوص خط داستانی و هدف از ساخت فصل 
جدید این مجموعه تلویزیونی، تاکید کرد: این فصل 
روزگارجوانی با فضای اپیزودیک و البته خط داستانی 
مشخص، ۳۰ قسمت آماده می شود. ما به دنبال ساخت 
این سریال رفتیم تا حرف حساب بزنیم. مردم خودشان 
را در این سریال ببینند نه اینکه قصه ای بینند که 
واقعی نیست. در واقع با سریال همذات پنداری کنند؛ 
با این رویکرد کار پیش می رود. او در پایان درباره 
اینکه آیا روزگارجوانی قرار است در فصل های بعدی 
ادامه داشته باشد، افزود: اگر بعداز پخش این فصل، 
احساس کنیم مردم از روندِ داستان رضایت دارند و 
مورد توجه شان است و از طرفی سازمان صداوسیما 
هم تمایل داشته باشد، حتما کار ادامه خواهد داشت.

رویخــط

سازندگان سریال »رعدوبرق« در اطلاعیه ای از شرایط سخت 
و سنگین ساخت سریال و نیاز به زمان بیشتر برای پخش سریال 
خبر دادند. سازندگان سریال »رعدوبرق« متنی را درباره این 
سریال و همچنین دلایلی که باعث بازماندن این مجموعه از 
کنداکتور رمضان شــد منتشر کردند. این اطلاعیه را در زیر 
می خوانید: »توقف موقتی پخش سریال مناسبتی »رعدوبرق« 
به کارگردانی بهروز افخمی و تهیه کنندگی داود هاشمی، 
هر چند اتفاقی نادر در تلویزیون است، اما تنویر افکارعمومی 
درباره بخشی از دلایــل آن بی تردید به رفع ابهامات کمک 
شایانی می کند. سریال »رعدوبرق« با هدف بازسازی عواقب 
سیل ویرانگر و خانمان برانداز استان های شمالی ایران، از جمله 
گلستان و مازندران و خراسان شمالی و جنوب و جنوب غرب 
کشور، بعداز ماه ها تحقیق و بررسی و دقت نظر و وسواس های 
مسبوق به سابقه بهروز افخمی از اواسط زمستان سال ۹8 
کلید خورد. جالب آنکه ابتدا قرار بود بین ۱۲ تا ۱۴ قسمت 
سریال در خوزستان اتفاق بیفتد، چهار قسمت در خرم آباد 
و بقیه قسمت ها در گلستان. حتی ۱۲ قسمت از فیلمنامه 
بخش های مربوط به خوزستان نیز که پس از ماه ها تحقیق 
نوشته و تحویل شبکه شد، به خاطر شدت شیوع کرونا و عدم 
امکان تصویربرداری در این استان، به محاق رفت! اتفاقی ناگزیر 
که برنامه ریزی تولید را به کل به هم ریخت و اهل فن، نیک از 
تبعات و لطمات آن آگاهند. طی یکسال و اندی تصویربرداری، 
سازندگان با مشکلات پیش بینی شده و گاه نامترقبه بسیاری 
در هنگام تولید دست و پنجه نرم کردند. مشکلاتی که قطعا 
بخش عمده ای از آنها به تبع حضور در لوکیشن های واقعی 
در شرایط جوی نامساعد رقم خورد. فقط بازسازی نفس گیر 
حادثه گرفتاری حدود سیصد خودرو در مناطق سیل زده که 
در همان زمان سه روز وقت نیروهای امدادی را گرفته بود، یکی 
از ده ها موارد طاقت فرسایی بود که با مشقت فراوانی در سریال 
به تصویر کشیده شده است. بی شک کسانی که بعُد مسافت، 
برف گیری، برودت هوا و بارندگی در مناطقی چون توسکستان، 
ارتفاعات درازنو، دشت سر علی آباد، خوش ییلاق شاهرود و… 
را تجربه کرده اند، درک روشن تر و بهتری از شرایط دشوار تولید 
سریال »رعدوبرق« و ناملایمات گریزناپذیر مبتلا به سازندگان 
خواهند داشت. مشکلاتی که شاید تنها گوشه ای از آنها در 
تصاویر منتشر شده از پشت صحنه سریال ملموس باشد. ضمن 
اینکه نظارت گسترده و دقیق روی پروسه پیچیده پس تولید 
از جمله آماده سازی نسخه نهایی باکیفیت ۴k و تغییر نهایی 
ناگزیر به HD به دلیل محدودیت های سیستم پخش تلویزیون، 
موجب شد تا سازندگان به فرصت بیشتری نیاز پیدا کنند. 
فرصتی که بدیهی است برای افزایش کیفیت خروجی سریال و 
ارج گذاری به سلیقه و شأن مخاطبان سیما طلب شده و چه بسا 
مبادا اگر این دغدغه نبود، می شد با وسواس کمتر و سرهم بندی 
و تساهل، به تداوم پخش سریال رضایت داد! نکته ای که اتفاقا 
نشان از تکاپوی بی شائبه و نگاه ایدالیستی سازندگان سریال 
دارد؛ نه به قول غیر منصفانه برخی، »عدم موفقیت« در رساندن 
به پخش! در هر حال امید است به زودی و بعداز ماه مبارک 
رمضان، شاهد تداوم پخش سریال »رعدوبرق« باکیفیتی درخور 
و متناسب با سلیقه سخت پسندمردم گرامی باشیم. سریالی که 
کوشیده مرهمی باشد، هرچند ناچیز برای داغدیدگان سیل 
و دیگر مخاطرات ویرانگر طبیعی و در جهت ادای احترام به 
قربانیان آنها و البته موافقت و همراهی برای رساندن آن به آنتن، 
ارزشگذاری به تلاش های صادقانه گروه تولید، آن هم در شرایط 

محنت بار کرونایی این روزهاست.«

سازندگان »رعد و برق« دلایل توقف 
پخش سریال را تشریح کردند

نویــد مـحمـدزاده به عنوان اولین 
بازیــگر بــه سریال نمایش خانگی 
»آکتــور« پـیوست. نوید محمدزاده 
به سریــال نمایش خانگی »آکتور« به 
نویسنــدگــی و کـارگــردانــی نیما 
جــاویــدی و تـهیـه کنــنــدگــی 
مجید مطلبی پیوست. پــیش تولید 
این سریال همزمان با نگارش فیلمنامه 
ادامه دارد؛ داستــان این سریال 
درباره زندگی پرفرازونشیب چند 

بازیگرمستعد تئاتر است.

عنایت بخشی: 

کرونا اجبارا خانه نشینم کرد

دبیر انجمن سینمــاداران از تعطیلی قطعی 
سینماها تا روز جمعــه ســوم اردیبهشت ماه 
خبر داد. محمدرضا صابری گفت: تا زمانی که 
شرایط شهرهای کشور قرمز باشد، سینماها 
نیز تعطیل خواهند بود و تا زمان نارنجی شدن 
شرایط این مساله همچنان ادامه خواهد داشت. 

وی ادامه داد: در حال حاضر سینماها تا جمعه 
سوم اردیبهشت ماه قطعا تعطیل خواهند بود. 
سخنگوی انجمن سینماداران بیان کرد: فروش 
فیلم های سینمایی در طول اکران نوروزی 

رفته رفته خوب می شد و شاهد 
رشد فروش بودیم، که متاسفانه 

دوباره سینماها به دلیل شیوع کرونا بسته شدند. 
صابری گفت: متاسفانه تلویزیون نیز در زمینه 
پخش تبلیغات برای بهبود فروش فیلم های روی 

پرده همکاری لازم را با ما نداشته است.

محمدرضا صابری: 

سینماها قطعا تا جمعه تعطیل است


